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Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie Partij voor de Vrijheid betreffende 
geheim verklaren van documenten 

Aan de leden van de Gemeenteraad 

Op 6 januari 2020 heeft de fractie van de PW onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van 
orde voor de vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over het zo min mogelijk 
geheim verklaren van documenten. Hierbij ontvangt u onze beantwoording. 

Uit onderzoek van NH Nieuws blijkt dat de gemeente Den Helder in het jaar 2018 maar liefst 31 
documenten geheim heeft verklaard t.o.v. 14 in 2017. Dat is dus meer dan een verdubbeling .... 

1) Kunt u zo duidelijk mogelijk aangeven waarom er een explosieve stijging is van het aantal 
documenten dat geheim is verklaard? Zo nee, waarom niet? Graag een gemotiveerd antwoord. 
NH Nieuws verkreeg deze informatie na twee bij de gemeente ingediende verzoeken op grond van de 
Wet openbaarheid van bestuur (hierna: Wob). In het eerste Wob-verzoek vroeg NH Nieuws om 
openbaarmaking van geheime stukken van college en raad over 2017. In het tweede verzoek werd 
gevraagd om openbaarmaking van geheime én vertrouwelijke stukken van college en raad over 2018. 

Over 2018 waren er 25 vertrouwelijke collegebesluiten. De reden dat deze als vertrouwelijk zijn 
geclassificeerd hebben, is omdat het op het moment van besluitvorming nog niet wenselijk is dat de 
informatie hierover al openbaar wordt. Voorbeelden zijn nog uit te reiken sportonderscheidingen, 
voorbereiding van vergaderingen die nog moeten plaatsvinden of besluiten omtrent aanbestedingen. 

Omdat het aantal vertrouwelijke stukken (25) door NH Nieuws voor de documenten in 2018 is 
opgeteld bij de geheime stukken lijkt het alsof dit aantal in 2018 significant is gestegen. Dit is echter 
niet het geval. Het aantal geheime documenten is jaarlijks nagenoeg stabiel en ziet, voor documenten 
van raad en college, op circa 10 stuks per jaar. 

2) Kunt u voor alle 31 geheim verklaarde documenten zo duidelijk mogelijk aangeven wat de 
exacte reden was om deze documenten geheim te verklaren? Zo nee, waarom niet? 
Beide Wob-verzoeken van NH Nieuws zijn destijds zowel door uw griffie (voor zover het verzoek 
betrekking had op raadsstukken) en door het college (voor zover het verzoek betrekking had op 
collegestukken) uitgebreid beantwoord. Per document is gemotiveerd welke redenen er waren om een 
document, of een gedeelte van een document, niet openbaar gemaakt kon worden. 

Omdat met de beantwoording van Wob-verzoeken informatie openbaar wordt gemaakt, vinden wij het 
als college belangrijk om deze informatie aan een ieder ter beschikking te stellen. Deze openbaar 
gemaakte informatie is inzichtelijk op onze website: 
www.denhelder.nl/bestuur/publicatie/wob-verzoek-bekijken 

Voor de door u gewenste motivering per document verwijzen wij hiernaar. 

3) Bent u ook van mening dat het voor het vertrouwen van de burgers van Den Helder in de 
gemeentelijke politiek en de mogelijkheden van Raadsleden om hun werk zo goed mogelijk te 
kunnen doen, het van groot belang is dat zo min mogelijk documenten geheim worden 
verklaard en in gevallen dat er wel voor geheimhouding wordt gekozen, altijd een deugdelijke 
onderbouwing wordt gegeven? Zo nee, waarom niet? 
Zeker. Geheimhouding mag niet lichtzinnig worden opgelegd, maar alleen als hier een goede reden 
voor is. Wettelijk is bepaald welke belangen geheimhouding rechtvaardigen. Alleen op grond van een 
of meerdere belangen op grond van artikel 10 Wob mag geheimhouding worden opgelegd. Dit moet 
gedegen onderbouwd zijn. Bij het opleggen van geheimhouding houden wij hier strikt de hand aan. 
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4) Bent u bereid, al dan niet in samenwerking met de Raad, om te komen tot een werkwijze 
waarbij altijd bij het opleggen van geheimhouding een uitgebreide en deugdelijke 
onderbouwing wordt gegeven, gestreefd wordt naar zo min mogelijk geheim verklaren van 
documenten en waar mogelijk alleen gedeelten van documenten met specifiek gevoelige 
informatie te verwijderen of onzichtbaar te maken en niet hele documenten geheim te 
verklaren? Zo nee, waarom niet? 
Zoals aangegeven onder 3 onderbouwen wij bij ieder geheim verklaard document op voorhand 
onderbouwd waarom geheimhouding in dat concrete geval nodig is. Als volstaan kan worden met 
gedeeltelijke geheimhouding, dan streven wij hier waar mogelijk naar. 
Voor geheim verklaarde stukken van het college hebben wij sinds enkele jaren een protocol waarin wij 
bij elk nieuw kalenderjaar de geheime status van documenten van het voorgaande jaar heroverwegen. 
Is het belang tot geheimhouding niet meer aanwezig, dan heffen wij de geheimhouding op en 
communiceren wij hier proactief over. 

Wij vertrouwen erop u met vorenstaande voldoende te hebben geïnformeerd. 

Den Helder, 4 februari 2020 

Burgemeester en Wethouders van Den Helder 

secretaris 
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